
CHIEF WARRANT OFFICER T.C. WOLANIUK MSM, CD, CTech 

 

Chief Warrant Officer Terence Wolaniuk was 

born in Yellowknife, Northwest Territories. At the age 

of 17, he enlisted in the Primary Reserves in 1987 with 

the 8th Field Engineer Regiment (39 CER). After 

serving 8 years with the Reserve Engineers and 

achieving the rank of Sergeant, he transferred to the 

Regular Force in 1995 as a Corporal and was posted to 

1 Combat Engineer Regiment at CFB Chilliwack. 

With the consolidation of most of 1 CMBG's units to 

CFB Edmonton in 1996, Chief Warrant Officer 

Wolaniuk was posted to CFB Edmonton.  

 

In a 17-year run at 1CER, CWO Wolaniuk 

held various positions at 1 CER, advancing from 

Corporal to Master Warrant Officer. In 2012, he was 

assigned to CFB Kingston with his family. He served 

as the Training Sergeant-Major at the Peace Support 

Training Center, responsible for overseeing individual 

pre-deployment training for CAF members on 

multiple missions worldwide, the United Nations 

Military Observer Courses, and Hazardous 

Environment Training for Canadian Ambassadors and 

Embassy staff in high-risk countries. After completing 

second language training in 2015, he returned to 1 

CER as a Squadron Sergeant-Major.  

 

Throughout his career, he has participated in numerous domestic and expeditionary operations. His 

assignments include: serving as a Field Section Member in Bosnia from 1996-97, an Engineer Section Second-

in-Command in Kosovo in 1999, an Engineer Section Commander in Bosnia in 2003, an Engineer 

Reconnaissance Sergeant in Kandahar in 2005-06, an Engineer Field Troop Warrant Officer in Kandahar in 

2008, the Task-Force Engineer Operations Warrant Officer in Kandahar in 2011, and the Sergeant-Major of the 

Engineer Training Group in Ukraine from 2016-17.  

 

Chief Warrant Officer (CWO) Wolaniuk was promoted to his current rank in April 2017 and was 

immediately posted to CFB Wainwright with the Canadian Maneuver Training Center as the Sergeant-Major of 

the Operations Group. In June 2018, he was appointed the Regimental Sergeant-Major of 1 CER. During his 

tenure as RSM, he once again deployed to Ukraine from 2019-20 serving as the OP UNIFIER Task Force 

Sergeant-Major working closely with the Ukrainian Armed Forces and the National Guard of Ukraine. 

Following his role as RSM of 1 CER, CWO Wolaniuk was appointed as the Joint Task Force North Formation 

Sergeant-Major in Yellowknife NT, serving from July 2021 to July 2024. 

 

Following a commendable 37 years and 11 months of service, Chief Warrant Officer Wolaniuk (Wally) 

will retire from the Canadian Armed Forces on June 13, 2025. He will be settling in Alberta to be with his wife, 

Angela, and their two sons, Nolan and Zane. His future plans include completely avoiding airports, except for 

trips to tropical destinations where he and his wife can enjoy scuba diving.  

 



L’adjudant-chef Terence Wolaniuk MSM, CD, CTech est né à Yellowknife, dans les Territoires du 

Nord-Ouest. À l’âge de 17 ans, il s’est enrôlé dans la Réserve en 1987 au sein du 8e Régiment du génie de 

campagne (39 RGC). Après huit années de service au sein du génie de réserve et une promotion au grade de 

sergent, il a transféré à la Force régulière en 1995 au grade de caporal et a été affecté au 1er Régiment du génie 

de combat (1 RGC) à la BFC Chilliwack. Avec la consolidation des unités de la 1re Brigade mécanisée du 

Canada à la BFC Edmonton en 1996, l’adjuc Wolaniuk y est réaffecté. 

 

Au cours de ces 17 années au 1 RGC, il occupe une grande variété de postes, progressant du grade de 

caporal à celui d’adjudant-maître. En 2012, il est affecté à la BFC Kingston avec sa famille, où il agit à titre de 

sergent-major de l’instruction au Centre de formation pour le soutien à la paix, responsable de la formation 

individuelle préalable au déploiement des membres des FAC dans le cadre de multiples missions 

internationales, des cours d’observateurs militaires des Nations Unies, ainsi que de la formation en 

environnement hostile destinée aux ambassadeurs et employés d’ambassades canadiens affectés dans des pays à 

haut risque. 

 

Après avoir terminé sa formation en langue seconde en 2015, il retourne au 1 RGC en tant que sergent-

major d’escadron. 

 

Tout au long de sa carrière, il a participé à de nombreuses opérations, tant au pays qu’à l’étranger, notamment : 

Membre de section du génie en Bosnie (1996-1997); 

Adjoint au commandant de section du génie au Kosovo (1999); 

Commandant de section du génie en Bosnie (2003); 

Sergent de reconnaissance du génie à Kandahar (2005-2006); 

Adjudant de troupe du génie de campagne à Kandahar (2008); 

Adjudant aux opérations du génie de la force opérationnelle à Kandahar (2011); et 

Sergent-major du groupe d’instruction du génie en Ukraine (2016-2017) 

 

L’adjuc Wolaniuk est promu à son grade actuel en avril 2017 et affecté à la BFC Wainwright, au Centre 

canadien d’instruction au combat, comme sergent-major du groupe des opérations. En juin 2018, il est nommé 

sergent-major régimentaire (SMR) du 1 RGC. Durant son mandat, il est de nouveau déployé en Ukraine (2019-

2020) dans le cadre de l’Opération UNIFIER, à titre de sergent-major de la force opérationnelle, collaborant 

étroitement avec les Forces armées ukrainiennes et la Garde nationale d’Ukraine. 

 

Après son rôle de SMR du 1 RGC, l’adjuc Wolaniuk est nommé sergent-major de la formation de la 

Force opérationnelle interarmées (Nord) à Yellowknife, poste qu’il occupe de juillet 2021 à juillet 2024. 

 

Après 37 ans et 11 mois d’un service remarquable, l’adjudant-chef Terence Wolaniuk (Wally) prendra 

sa retraite des Forces armées canadiennes le 13 juin 2025. Il s’installera en Alberta pour retrouver son épouse 

Angela et leurs deux fils, Nolan et Zane. 

 

Ses projets future: éviter les aéroports autant que possible, sauf pour se rendre vers des destinations 

tropicales où lui et son épouse pourront profiter de la plongée sous-marine. 


